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سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس: 

مجلس برای شفاف سازی در بودجه شرکت های وزارت نفت تلاش خواهد کرد

معاون گمرک ایران اعلام کرد:

شرط گمرک برای صدور پروانه قطعی ترخیص خودروهای وارداتی

نوری رئیس فراکسیون مستقلین ولایی:

ضعف های مدیریتی به خود رئیس جمهور هم 
اثبات شده است

سرویس سیاسی-به نظر می رسد که به خود آقای 
رئیس جمهور هم این مسائل اثبات شده که ضعف های 
مدیریتی وجود دارد که باید جبران شود. به عقیده من 
بهترین راهکار انجام تغییرات از ســوی دولت است 
چراکه این اقدام هم صادقانه تلقی می شود، هم سریع تر 
اتفاق می افتد و هم مورد اســتقبال افکار عمومی قرار 
می گیرد. غلامرضا نوری قزلجه نماینده مردم بستان آباد 
در مجلس شــورای اســلامی در رابطه با تغییراتی که 
دولــت در برخی حوزه ها انجــام داده و تغییراتی که 
مورد نیاز است، گفت: دولت در بحث ترمیم کابینه یا 
تغییر مدیران در سطوح عالی تغییرات خیلی محسوسی 
نداشــته اما به نظرم انجام برخی کارها خیلی ضروری 
است و اگر منتظر این باشند که مجلس به مساله ورود 
کند و استیضاح کند، این مساله زمان بر و هزینه بر خواهد 
شــد و فرصت ها از دســت می رود، لذا بهتر است که 

دولت خودش اقدام به برخی تغییرات کند.
وی ادامه داد: مشــکلات در برخی حوزه ها زیاد 
اســت و ضعف مدیریت ها هم اکنون دیگر محسوس 
است. به نظر می رسد که به خود آقای رئیس جمهور هم 
این مسائل اثبات شده که ضعف های مدیریتی وجود 
دارد که باید جبران شــود. به عقیده من بهترین راهکار 
انجام تغییرات از ســوی دولت است؛ چراکه این اقدام 
هم صادقانه تلقی می شود، هم سریع تر اتفاق می افتد و 

هم مورد استقبال افکار عمومی قرار می گیرد.
رئیس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس یازدهم 
در پاسخ این سوال که »به نظر شما کدام حوزه ها اکنون 
نیاز به تغییر افــراد در مدیریت ها دارد؟«، عنوان کرد: 
من فکر می کنم حوزه بهداشــت و درمان، حوزه های 
اقتصادی و حوزه انرژی مواردی هستند که نیاز به تغییر 
و ترمیم با قید فوریت دارند. نوری در رابطه با مشکلات 
حوزه بهداشت و درمان ابراز داشت: مشکلاتی اکنون 
در حوزه دارو وجود دارد و یک عده هم می گویند که 
چــه ربطی به وزیر دارد؟ خب ارز مورد نیاز برای دارو 
چند صد میلیون دلار که بیشتر نبود، سال گذشته آقای 
وزیر باید پای این مســاله می ایستاد و می رفت با آقای 
رئیس جمهور صحبت و ایشان را توجیه می کرد که ارز 
برای دارو عددی نیســت و این را با همین نرخ پایین 

تامین کنیم تا دارو با نرخ پایین به دست بیمار برسد.
وی ادامــه داد: بعضــی از داروهــا الان ده برابر 
قیمتشــان افزایش پیدا کرده است، بنا بر این بود که در 
این کشور فرد بیمار به غیر از رنج بیماری رنج دیگری 
نداشته باشد، شما ببینید اگر یک آمپول که سال گذشته 
۸ میلیون تومان بوده، امســال بشود ۸۰ میلیون تومان، 
این رنج نیست؟ متاسفانه ســال گذشته این هایی که 
تشکیلاتشــان مرتبط با ارز ۴۲۰۰ تومانی بود به جای 
مقاومت بیشتر از سایر وزرا، داوطلب حذف ارز ۴۲۰۰ 

تومانی بودند که نتیجه شده وضعیتی که الان مشاهده 
می کنیم. نماینده مردم بســتان آباد خاطرنشان کرد: در 
بحث دارو مــا خودمان داروهای با کیفیت داخلی در 
حوزه آنتی بیوتیک داشتیم اما هماهنگی کارها طوری 
شد که مجبور شدیم از خارج وارد کنیم که حالا شاید 
کیفیتش هم به کیفیت تولیدات ایرانی نمی رســد، اگر 
این روند ادامه پیدا کند، احتمالا مشکلات دیگری هم 
بــروز پیدا خواهد کرد چــون از نظر مدیریتی ضعف 
در این حوزه کاملا محســوس اســت. همچنین در 
مقایسه با اجرای برخی قوانین مثل صدور مجوزهای 
کســب وکار و این ها شاید بتوان گفت که عقب ترین 
وزارتخانه وزرات بهداشــت است و هیچ اعتنایی هم 
به گزارش های مجلس نمی کنند. به نظر ما دولت باید 
خودش به این مساله و مشکلات موجود در این حوزه 
توجــه کند. نایب رئیس کمیســیون جهش تولید در 
واکنش به این مساله که »نرخ ارز در کشور به صورت 
ثابت روند افزایشــی دارد و اخیرا هم دو مرحله موج 
گرانــی را تجربه کرده اســت، چه راهکاری می تواند 
آرامش را به این بازار بازگرداند؟«، اظهار داشت: حتما 
باید با موضوع علمی و درست برخورد کرد، چرا قیمت 
ارز روند افزایشی به خود گرفته است؟ خب مشخص 
است که عرضه و تقاضا دچار مشکل شده، تقاضا بیشتر 
شده و از آن طرف هم عرضه یک مقدار کم شده است، 
باید بین این دو شــاخص تعادل برقرار کرد. یعنی هم 

باید به دنبال رفع تحریم ها و درآمد ارزی بیشتر باشیم و 
هم از طرف دیگر باید شرایطی در جامعه ایجاد شود که 
علاقه به تبدیل سرمایه به ارز و سکه و یا خروج سرمایه 
از کشور کاهش پیدا کند. وقتی این دو شاخص تنظیم 

شود، قیمت ارز به مرحله ثبات نزدیک خواهد شد.
وی ادامه داد: البته این بخشــی اســت که خیلی 
به شــدت افزایش داریم و به نوعــی موج ها را پدید 
می آورد. یک بخش از این افزایش ها هم ریشــه های 
اقتصادی دارد خب در رابطه با رشد اقتصادی مان آنچه 
مدنظر بود محقق نشد و این ها روی ارزش پول کشور 
و نرخ برابری آن بــا ارزهای متعارف تاثیر می گذارد. 
محقق شدن رشد اقتصادی و توسعه یک مقدار زمان بر 
است اما بخشی که خیلی سریع می توان با سیاست ها 
و اقدامــات عاجل مدیریت کرد، همین تنظیم عرضه 
و تقاضاســت که دولت قادر به تنظیم آن است. بخش 
دیگر این مساله به روابط خارجی و مراودات بین المللی 
باز می گردد و بخشی به تحریم ها بازمی گردد و بخشی 
هم به اجرایی شدن برجام که این ها نیز قابل مدیریت 
از سوی دولت هستند. نوری گفت: یک راهکار دیگر 
هم برای این مســاله داریم و آن اینکه واردات و تنظیم 
ارزبری واردات مان را با داشته هایمان متناسب کنیم و 
آن را با ارزهای متنوعی که در اختیارمان اســت، تنظیم 
کنیم؛ یعنی نسبت به آنچه که داریم برنامه ریزی شود تا 

تقاضا های بیش از توان موجود ایجاد نشود.

سرویس سیاسی- شریعتی گفت:مجلــس با 
قدرت تمام تلاش خود را برای شفاف سازی بودجه 
شرکت های وزارت نفت خواهد کرد تا سیاست های 

کلی ابلاغی رهبری تحقق پیدا کند.
مالک شریعتی ســخنگوی کمیسیون انرژی 
مجلس درباره عدم شفاف سازی درآمد های شرکت 
ملی گاز در لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ علیرغم تاکید 
مقام معظم رهبری در سیاست های کلی ابلاغی برنامه 
هفتم، گفت: یکی از بند های سیاســت های ابلاغی 
رهبر انقلاب برای برنامه هفتم توسعه به »شفافیت 
و ضابطه مندی« هزینه شــرکت های دولتی به ویژه 
شرکت های تابع وزارت نفت تاکید دارد، البته ما این 
موضوع را در بند )ش( تبصره ۲ قانون بودجه ۱۴۰۱ 
به تصویب رساندیم، اما باز هم در لایحه بودجه سال 
آینده درآمد های شرکت ملی گاز شفاف نشده است، 
هرچند حکم تصویب شــده در قانون بودجه سال 
جاری نیـــــــز به طور کامل اجرا نشده، بنابراین 
شــفافیت و ضابطه مندی شرکت های تابع وزارت 
نفــت مورد تایید مجلس نیســت؛ البته نمی توانیم 

بگویم لزوما در هزینه کرد ها تخلف یا خدای نکرده 
حیف و میل صورت گرفته اســت، اما به دلیل عدم 
اشراف مجلس به این هزینه کردها، برای مجلس قابل 
تایید نیستند، چراکه کاملا غیرشفاف بوده و مجلس بر 

آن ها نظارت ندارد.
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر 
و پردیس در مجلس شورای اسلامی با اشاره به عدم 
شفاف سازی درآمد های وزارت نفت از محل فروش 
داخلی و صادرات فرآورده های فرعی گازی در لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۲، گفت: طبق گزارش گمرک در ۹ 
ماهه سال جاری ۶.۸ میلیارد دلار صادرات گاز مایع 
مجموع وزارت نفت در کشور داشتیم که با احتساب 
درآمد حاصل از فروش داخلی - مجموعا حدود ۷ 
میلیارد دلار می شود - بنابراین طبق گزارش گمرک 
مجموع صادرات LPG در کشور بالغ بر ۲۰۰ هزار 
میلیارد تومان است که به یقین این رقم در پایان سال 

بیشتر نیز خواهد شد.
تلاش مجلس یازدهم برای شفاف سازی 
درآمد های چندین هزار میلیاردی شــرکت 

ملی گاز
وی با بیان اینکه شــرکت ملی گاز سال ۱۳۹۹، 
مبلغ ۱۵ هزار میلیارد تومان فروش اتان و LPG را در 
صورت مالی خود گزارش کرده که در بودجه دولت 
گذشته نیامده بود،  همچنین براساس گزارش تفریغ 
بودجه دیوان محاسبات، در سال ۱۴۰۰ نیز شرکت 
ملــی گاز بالغ بر ۱۱۳ هزار میلیــارد تومان فروش 
اتان و LPG و گوگرد داشــته و در ۹ ماهه نخست 
امســال هم این عدد بالغ بــر ۹۵ هزارمیلیاردتومان 
بوده که پیش بینی می شــود تا پایان ســال ۱۴۰۱ به 
۱۳۰ هزارمیلیارد تومان برســد و برای سال ۱۴۰۲ 
نیز مجموعا حدود ۱۷۰ هزارمیلیاردتومان پیش بینی 
درآمدی وجود دارد، اما متاســفانه این عدد هیچگاه 
چه در دولت قبل چه دولت سیزدهم در لوایح بودجه 

سالیانه دولت نمی آید و تنها مجلس یازدهم دو سال 
است که در راستای شفاف سازی آن تلاش می کند 
و توانسته بخش کمی از این عدد را در قانون بودجه 

بگنجاند.
شــریعتی اظهار کرد: با این اوصاف سوال ما از 
دولت این اســت چرا هیچ ردپایی از این رقم بسیار 
کلان در بودجه ســالیانه نیست؟! در حالی که یکی 
از شــعار های دولت شــفافیت مالی شرکت های 
دولتی اســت، اما برای رقم های بســیار پایین مانند 
»عواید داخــل پادگان ها« به معنی درآمد حاصل از 
فروش پسماند غذا و نان خشک های باقی مانده در 
پادگان های کشور که نهایتا ۷.۵ میلیارد تومان می شود 
در بودجه عمومی کشــور ردیف درآمدی گذاشته 

شده است.
مجلس با قدرت تمام تلاش خود را برای 
شفاف سازی بودجه شرکت های وزارت نفت 

خواهد کرد
ایــن نماینده مجلس با تاکیــد بر اینکه هدف 
مجلس از اصرار بر شفاف سازی این درآمدها، هزینه 
کردن آن در هزینه های جاری کشور نیست، گفت: 
این مبالغ باید شفاف سازی شوند تا بدانیم کجا هزینه 
می شــوند، بنابراین حتی درصورت سرمایه گذاری 
در زمینه توســعه، باید شــفاف باشــند، چراکه از 
طرفــی وزارت نفت دائما از نداشــتن بودجه برای 
ســرمایه گذاری سخن می گوید و از طرفی تکلیف 
هزینه کرد این منابع عظیم حاصل از فروش داخلی و 
خارجی اتان و LPG مشخص نیست و این تناقض 

برای مجلس جای سوال دارد.
سخنگوی کمیســیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی در پایان گفت: مجلس با قدرت تمام تلاش 
خود را برای شفاف ســازی بودجه شــرکت های 
وزارت نفت خواهد کرد تا سیاست های کلی ابلاغی 

مقام معظم رهبری در این بخش تحقق پیدا کند.

سرویس سیاســی- معاون گمرک ایران اظهار 
داشــت: تا زمانی خودرو در بورس به فروش نرسد، 
بــرای خودروهای موجود در گمرک پروانه ترخیص 

صادر نمی کنیم.
فــرود عســگری دربــاره آخریــن وضعیت 
خودروهای وارداتی در گمرک تهران اظهار داشــت: 

مصوبه ساماندهی واردات خودرو توسط دولت ابلاغ 
و در آنجا ماخذ سود بازرگانی به صورت علی  لحساب 
معین شد و دولت فعلا سود بازرگانی را برحسب قدرت 
موتور و میزان ارزش خودروها مشخص کرده است. 
وی افزود: پس از اینکه خودروها ترخیص شدند این 
خودروهای وارداتی در بورس کشف قیمت و عرضه 

خواهند شد. معاون گمرک ایران گفت: تفاوت قیمت 
فروش باید از طریق بورس یه حســاب گمرک واریز 
شود و در آن زمان پروانه قطعی ترخیص صادر خواهد 
شد.  عسگری تاکید کرد: بنابراین تا زمانی خودرو در 
بورس به فروش نرســد، برای خودروهای موجود در 

گمرک پروانه ترخیص صادر نمی کنیم.

رئیس فراکسیون مستقلین ولایی، گفت: مشکلات در برخی حوزه ها زیاد است و ضعف مدیریت ها هم اکنون دیگر محسوس است.

ســرویس سیاســی- عضــو 
کمیســیون اجتماعی مجلس، گفت: 
متاســفانه اجرای طرح حــذف ارز 
ترجیحی بدون توزیع یارانه به صورت 
کالابرگ الکترونیکی صورت گرفت 
و بــر بازار اثر هم گذاشــت و تاثیر آن 
هم آنطور که شــاهد هستیم بیشتر از 
ارزیابی های اولیه مسئولان دولت بود.
سید کریم حسینی عضو کمیسیون 
اجتماعی مجلس شورای اسلامی، در 
واکنش به این مساله که »علیرغم قانون 
مصوب مجلس در بودجه ۱۴۰۱ و تاکیدات مکرر رئیس جمهور اما پرداخت 
یارانه در بودجه ۱۴۰۲ نیز همچنان به صورت نقدی آمده و خبری از کالابرگ 
الکترونیک در لایحه بودجه نیست«، گفت: یکی از دغدغه های نمایندگان از 
ابتــدای زمانــی که بحث حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی یا به عبارت دقیق تر توزیع 
عادلانه یارانه ها که در قالب ارز ترجیحی بر واردات پرداخت می شد، مطرح 
شد شیوه جایگزینی  آن برای مردم و در معیشت خانوارها بود چرا که این ارز 
برای کالاهای اساسی و دارو پرداخت می شد و مشخص بود این اقلام حتما 

از اجرای این طرح تاثیر خواهد پذیرفت.
وی ادامه داد: مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی و تصویب لایحه 
بودجه ســال ۱۴۰۱ که این مساله در آن آمده بود، پرداخت یارانه به صورت 
کالابرگ الکترونیکی را شــرط اجرای ایــن تصمیم قرار داد تا کار به نحوی 
انجام شــود که بازار در اثر تغییر شیوه پرداخت ارز ترجیحی و افزایش مبلغ 

یارانه نقدی تورم تازه ای را تجربه نکند. 
نماینده مردم اهواز در ادامه عنوان کرد: ولی متاســفانه این کار صورت 
گرفت و بر بازار اثر هم گذاشت و تاثیر آن هم آنطور که شاهد هستیم بیشتر 
از ارزیابی های اولیه مسئولان دولت بود. الان هم طرح توزیع یارانه به صورت 
کالابرگ الکترونیک هم دربخش بســیار مختصری به صورت آزمایشی آغاز 
شده و الان در بخش بسیار مختصری بحث کالابرگ ها به شکل پایلوت توزیع 
شده و طبیعی است که با توجه به نبود زیرساخت و تلاش دولت برای ایجاد 

آن اجرای این طرح در گام اولیه با مشکلاتی مواجه باشد. 
وی تصریح کرد: اکنون هم در بررسی بودجه ۱۴۰۲ قطعا باید به عنوان 
یک جایگزین به آن بپردازیم، حتی اگر دارای اشــکالاتی است، تلاش شود 
تا این موارد رفع شــود که البته وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در تلاش 
برای رفع این موارد است تا بتوانیم بحث کالابرگ الکترونیک را اجرایی کنیم. 
عضو کمیســیون اجتماعــی همچنین ابراز داشــت: البتــه من اخیرا 
صحبت هایــی از وزیــر محتــرم تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی دیــدم 
 کــه طــی آن ایــن طــرح در برخی نقاط کشــور تــا پایان ســال اجرایی 

خواهد شد. 
حسینی در واکنش به اینکه کالابرگ الکترونیکی در بودجه ۱۴۰۲ نیامده 
اســت، گفت: حتما نمانیدگان مجلس در بررســی هایی که کمیســیون های 
تخصصی روی بودجه خواهند داشــت و همینطور بررسی  جزئیات بودجه 
در کمیسیون تلفیق و پس از آن در صحن علنی رقم می خورد از طریق رایزنی 

با دولت به این موضوع خواهیم پرداخت.

جعفر  سیاســی-  ســرویس 
قــادری می گوید: باید به کمک بخش 
خصوصــی رفــت تا بــا تقویت این 
بخش بار سنگین بسیاری هزینه های 
جاری از روی دوش دولت برداشته و 
در عوض ناتــرازی ها در حوزه های 

سرمایه گذاری جبران شود.
اصــلاح ســاختاری بودجه از 
ضرورت های کشــور محسوب می 
شــود، به ویژه آنکه وقتی به ۱۰ سال 
اخیر نگاه می کنیم و متوجه می شویم، 
تحریم ها درآمدهای نفتی و گردش مالی کشور با جهان را با چالش های جدی 
مواجه ســاخته و پیش بینی اوضــاع را از تحولات این حوزه ها پیچیده کرده 
اســت. حال ســئوال پیش می آید که لایحه بودجه براساس شرایط تحریمی 
و الزامات رفتن به ســوی حکمرانی نو در چــه حوزه هایی نیاز به بازنگری 

ساختاری دارد.
جعفر قادری درباره بخش های مستعد اصلاح ساختار در لایحه بودجه 
گفت: در این دولت و دولت های قبل ندیدیم که اصلاحات ساختاری را در 
حوزه اقتصادی کشور ایجاد کند؛ به طور مشخص خیلی از تشکیلات موازی 

در کشور باید تعطیل شوند.
وی با بیان اینکه خیلی از هزینه ها بیهوده اســت، افزود: چه دلیلی دارد 
که ســاختار اداری عریض و طویلی بــرای اداره آب و فاضلاب، برق و گاز 
کشور تعریف شود و هر سال این ساختار گسترش یابد، حال آنکه شهرداری 
هر شــهر می تواند این کار را انجام دهد. همه جای دنیا شــرکت های توزیع 

خدمات زیرنظر شهرداری ها کار می کنند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس بیان کرد: آموزش عالی ساختار 
عریض و طویلی در کشــور دارد اما برای کدام دانشــجو و داوطلب این همه 
واحد آموزشــی ساختیم. متأسفانه دولت ها نیز زیر بار این مسائل نمی روند 
کــه بالاخره یک جا این رویه را اصلاح کنند تا بیش از حد هزینه به کشــور 

تحمیل نشود.
وی افزود: در آموزش و پرورش نیز همین وضعیت را داریم، در برخی 
مدارس کلاس ها با ۵ نفر تشــکیل می شود یا آموزش و پرورش نیروهایش 
را به عناوین مختلف به ســایر ســازمان ها و ادارات مأمور می کند. در واقع 
آنها از طریق آموزش و پرورش جذب بدنه دولت می شوند اما بعد می روند 
کار دیگری انجام می دهند. این نشــان می دهد آموزش و پرورش حساب و 

کتابی در جذب نیرو ندارد.
نماینده مردم شــیراز در مجلس شــورای اسلامی یادآور شد: وضعیت 
بخش بهداشت و درمان کشور هم وضعیتی مشابه دارد، مثلا خیلی از خدمات 
را بخــش خصوصــی می تواند انجام دهد بنابراین چه دلیلی دارد که وزارت 
بهداشــت به این حوزه ها ورود و این همه هزینه کند. وزارت بهداشت فقط 
در بخش هایی که بخش خصوصی تمایلی به سرمایه گذاری و فعالیت ندارد، 

وارد شود و خلاءها را پر کند.
وی ادامه داد: ساختار اداری دولت آنقدر عریض و طویل شده است که 
بیشتر درآمد کشور صرف حقوق و دستمزد می شود یا برای کارهایی هزینه 
می شود که بخش خصوصی با بهره وری بالاتر می تواند انجام دهد. متأسفانه 

اراده ای برای اصلاح ساختار در دولت مشاهده نمی شود.
قادری تأکید کرد: اگر می بینیم در حوزه سرمایه گذاری ها عقب افتادیم 
و در مقاطعی نمی توانیم انرژی مورد نیازمان را اعم از برق یا گاز تأمین کنیم، 
دلیلش این اســت که از ظرفیت بودجه عمرانی برای پر کردن ظرفیت جاری 
استفاده می کنیم، حال آنکه باید به کمک بخش خصوصی رفت تا با تقویت 
این بخش بار سنگین بسیاری هزینه های جاری از روی دوش دولت برداشته 

و در عوض ناترازی ها در حوزه های سرمایه گذاری جبران شود.

حسینی عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

اثر افزایش یارانه نقدی بر بازار بیشتر از 
ارزیابی مسئولان بود

قادری عضو کمیسیون برنامه و بودجه مطرح کرد:

مرهم ناترازی های بودجه

خط براندازی 

»شبیه سازی«

خشونت و فشار 

احضار شد

متکدی

تغییر کرد

روز خوب و بد ارزی 

رابطه مستقیم 

تخفیف ۷۰ درصدی 

واردات شمش طلا

درخواست یک امام جمعه

اخبار ویژه ...

حجت الاسلام سید احمد علم الهدی اظهار کرد: وضعیت امروز ما در برابر 
دشمن مشابه با همان وضعیت احزاب است. دشمن امروز به صورت هم زمان دو 
راهبرد را در دستور کار دارد؛ یکی سنجش حساسیت مسلمانان در برابر هتاکی به 
مظاهر دین که در قالب آتش زدن قرآن پیش چشم انظار عمومی، نمود پیدا می کند. 
در وضعیت امروز معیشــت و اقتصاد، هر قدم و طرحی که برداشــته می شود، به 
دست دشمن خنثی می شود و برخی سودجویان در زمین دشمن بازی می کنند. 
این که اقتصاد، فرهنگ و هر حرکتی نظام انجام داد را به باد نقد بکشند، تخریب 
است و تخریب درست نیست، این هایی که لبه تیز نقد را به طرف تخریب نظام 
بردند. متاسفانه برخی مسؤولان نیز متوجه نیستند که در میدان جنگ و در حال 
مبارزه با دشمن هستیم، دشمن در خط براندازی و ستیز با ما است، نفهمیدن آنان 

به کشور ضربه می زند.

بزرگترین رزمایش مشترک اسرائیل و آمریکا، روز پنجشنبه ششم بهمن در 
شرق دریای مدیترانه به پایان رسید. روزنامه تایمز اسرائیل نوشت: در این رزمایش 
که »درخت بلوط« نام داشت، حدود »شش هزار و چهارصد« سرباز آمریکایی در 
کنار بیش از »یک هزار  و پانصد« سرباز اسرائیلی حضور داشتند. »یکصد و چهل« 
فروند هواپیما از جمله بمب افکن های استراتژیک »ب- ۵۲« و جنگنده های فوق 
پیشرفته »اف-۳۵« و همچنین »دوازده« شناور از جمله یک ناو هواپیمابر شرکت 
داشــتند. به نوشته تایمز اســرائیل این رزمایش در مجموع »پیامی به جمهوری 
اسلامی« تلقی می شود، هر چند مقام های آمریکایی گفته اند که این مانور به طور 
خاص کشور مشخصی را هدف قرار نداده است. کانال ۱۲ اسرائیل هم بدون ذکر 
منبع گزارش داد که بخشــی از این رزمایش شامل »شبیه سازی عملیات بمباران 

تاسیسات هسته ای ایران« بوده است.

آیت الله ناصر مکارم شیرازی در دیدار وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: 
نباید طوری رفتار کنیم که دولت تضعیف شود؛ عدم تضعیف دولت به این معنی 
نیست که منتقد دولت نباشیم. وظیفه ما دعا کردن و تذکر دادن به دولتمردان و امید 
دادن به مردم است ولی باید توجه کرد که اگر امید از مردم گرفته شود کار مشکل 
می شــود. مسأله حجاب در حال حاضر با مسائل سیاسی گره خورده و عده ای 
می گویند اگر بتوانیم حجاب را حذف کنیم نظام جمهوری اسلامی کم رنگ می 
شود. خشونت و فشار در مسأله حجاب کارساز نیست؛ مسأله حجاب راه های 
فرهنگی دارد، البته صدا و سیما نیز باید بیشتر از این، به مسأله حجاب اهمیت بدهد.

بدنبال اقدام مســلحانه یک فرد به سفارت جمهوری آذربایجان در تهران، 
»سیدعباس موسوی« سفیر جمهوری اسلامی ایران در باکو به وزارت امور خارجه 

کشور میزبان احضار شد.

مدیرعامل سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران در 
مورد تعداد متکدیان پایتخت افزود: افرادی که رسما تکدی گری می کنند و مردم 
آن ها را به وضوح می بینند عددشان در سطح شهر تهران حدود ۱۰۰۰ نفر است و 

این افراد حرفه شان تکدی گری است.

با حکم سردار احمدرضا رادان فرمانده کل انتظامی کشور، سردار عباسعلی 
محمدیان فرمانده انتظامی تهران بزرگ شد. سردار محمدیان پیش از این فرمانده 
انتظامی استان البرز و رییس پیشین پلیس آگاهی تهران بود. گفتنی است که سردار 
رحیمــی فرمانده انتظامی تهران بزرگ نیز به عنوان رییس پلیس امنیت اقتصادی 

فراجا منصوب شده است. 

محمدرضا فرزین با انتشار گزارشی اعلام کرد: »ما یک روز خوب، یک روز 
معمولــی و یک روز ناپایدار را در عملیات احیای ثبات قیمت ارز گذراندیم. در 
فرصت آخر هفته، تیم بانک مرکزی با بررسی عوامل و رفع اشکالات به مداخله 

و نرخ سازی خود ادامه خواهد داد.«

محسن رضایی معاون اقتصادی رئیس جمهور گفت: قیمت ارز و تورم با 
یکدیگر رابطه مستقیم دارند و هرکدام می تواند دیگری را کنترل و یا تشدید کند 
هنگامی که قیمت ارز بالا می رود هزینه های مواد اولیه و واسطه ای تولید گران 
می شــود زیرا ۳۰ تا ۴۰ درصد واردات کشــور مواد اولیه بخش تولید است،این 
افزایش هزینه تولید مستقیماً روی تورم اثر گذاشته و آن را بالا می برد؛ بالا رفتن 
تورم دوباره قیمت ارز را بالا می برد و بدین ترتیب یک چرخه افزایشی شکل می 
گیرد و در این لوپ هر عامل عوامل دیگر را رشد داده و تورم و نرخ ارز و هزینه 

تولید مدام بالا می رود.

مدیر امور گازرســانی شــرکت ملی گاز ایران گفت: با توجه به ارقام چند 
میلیونی در برخی از قبوض گاز، رئیس جمهور دستور داد که ۷۰ درصد از افزایش 
قبوض گاز از بازه زمانی ۱۶ آذرماه تا ۱۵ اســفندماه امسال به مردم بخشیده شده 
و تخفیف داده شود. وی توضیح داد: یعنی روال تخفیف بدین صورت است که 
یکبار قبض گاز با تعرفه قدیم و یکبار به تعرفه جدید محاسبه می شود و در صورت 
افزایش قبض، ۷۰ درصد از آن به مشترکان بخشیده می شود. مثلا حدود ۶۰ درصد 
مردم که قبض گازشان هیچ تغییری نکرده طبیعتا تخفیفی نیز دریافت نخواهند 

کرد، ولی مابقی مشترکان از این تخفیف بهره مند خواهند شد.

علیرضا پیمان پاک در نشست »رفع موانع و بررسی راه های توسعه صادرات 
صنعت خودرو و قطعه ســازی به روســیه« افزود: در یک سال گذشته اقدامات 
متعددی برای تسهیل و تسریع در صادرات غیرنفتی انجام شده است. رئیس کل 
سازمان توسعه تجارت بیان داشت: یکی از این راه ها بازگشت ارز به وسیله شمش 
طلا است که با صادرات خشکبار شروع شده و اکنون نخستین محموله صادراتی 
حوزه کشــاورزی و صنایع غذایی به ازای واردات شمش طلا رفع تعهد شده و 

بانک مرکزی نیز به نرخ روز آن را خریداری می کند.

امام جمعه کرج گفت: مســئولی که درد دین نداشــته باشد و نسبت به 
احکام خدا و ترویج دین تفاوتی داشته باشد به درد دولت انقلابی نمی خورد؛ 
چون این موارد در حال تکرار اســت به رییس جمهور می گوییم نســبت به 
قضیه بی تفاوتی بدنه اجرایی کشور در خصوص منکرات به خصوص مساله 
عفاف و حجاب اقدام عاجل داشته باشید زیرا مساله با جلسات بی ثمر برای 
عفاف و حجاب حل و فصل نمی شود. نماینده ولی فقیه در استان البرز تاکید 
کرد: آقای رییس جمهور همانطور که در مساله اقتصادی ورود کرده و تحول 
ایجاد کرده اید، ورود کنید و تا دیر نشــده به بدنه اجرایی دســتورات لازم را 

راجع به این موضوع بدهید. 

در بحث دارو مــا خودمان داروهای با کیفیت داخلــی در حوزه آنتی بیوتیک 
داشــتیم امــا هماهنگی کارها طوری شــد که مجبور شــدیم از خــارج وارد 
کنیــم که حالا شــاید کیفیتش هم بــه کیفیت تولیدات ایرانی نمی رســد، اگر 
ایــن رونــد ادامه پیدا کنــد، احتمالا مشــکلات دیگری هم بــروز پیدا خواهد 
کــرد چــون از نظر مدیریتــی ضعف در این حوزه کاملا محســوس اســت. 
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